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Kui eelmisel nädalal oli 
jõulukuuse valik veel 
lahtine, tõi see nädal olu-
korda selguse ning puu 
omanikuga löödi käed. 
Kuusk, mis hakkab linnas 
esimesel advendil jõulu-
tuledesse ehitult särama, 
tuuakse Valjala vallast 
Sakla külast.

Kuressaare linnama-
janduse juhataja Mikk 
Tuisk ütles, et umbes 
50-aastane ja 13 meetri 
kõrgune puu tuuakse ilma-
olude soosingul Kuressaa-
re keskväljakule tuleval 
esmaspäeval.

Teise kandidaadina oli 
valikus ka kena jõulupuu 
Paadla kandist, kuid see-
tõttu, et puu asub soisemal 
alal, oleks selleni jõud-
mine keeruline. Sõelale 
jäänud kuusk aga asub 
suurele teele lähedal, mis-
tõttu on suurte masinatega 
ligipääs kergem.

Pamela Talzi

Pühapäeval lõppenud oma-
valitsuste ühinemise rahva-
küsitluste tulemustest selgus, 
et ühinemist toetas 38 inimest 
rohkem, kui oli selle vasta-
seid.

Kokku osales 11 omava-
litsuse peale nimekirjadesse 
kantud 26 343 inimesest 
rahvaküsitluses 1109. Neist 
hääletas ühinemise poolt 573 
ja ühinemise vastu 535.

Saare maavalitsuse ühine-
misnõunik Taavi Kurisoo 
tõdes, et osalus küsitlusest jäi 
väikeseks. 

“Ju siis enamus arvab, et te-
gemist on õige asjaga ning ei 
pidanud vajalikuks küsitlusel 
osaleda. Samas näeb seadus-
andja ette küsitluse korralda-
mise,” ütles Kurisoo.

Volikogud on tema sõ-
nul nagunii sundseisus, sest 
väiksematel valdadel, kes 
ise ei ole otsustanud ühineda, 
seisavad ees sundliitmised. 
Kui suurt kaalu küsitlus üldse 
omab? 

“Eks tulemusel natuke mo-
raalset kaalu ikka on, sest 
enamus vastajatest pooldas 
ühinemist. Eeldada võis, et 
need, kes vastu on, tulevad 
välja, ja need, kes poolt, eriti 
ei tule,” märkis Kurisoo. 

Kuna enamus küsitlusel 
osalenutest hääletas ühine-
mise poolt, näitab see tema 
hinnangul Saaremaa elanike 
valdavat positiivset suhtumist 
omavalitsuste ühinemisse.

Ahto Jakson

Vaid 1100 saarlast 
osales rahvaküsitlusel

Rahvaküsitluse tulemused
Omavalitsus, inimesi nimekirjades, osalejate arv, osakaalu %, “jah” 
vastanute arv, “jah” vastanute osakaalu %, “ei” vastanute arv, “ei” 
osakaalu %
Kuressaare linn 11 359 269 2,4 149 55,4 120 44,6
Kihelkonna vald 726 41 5,6 26 63,4 15 36,5
Laimjala vald 628 42 6,6 23 54,7 19 45,2
Leisi vald 1728 133 7,6 76 57,1 57 42,8
Lääne-Saare vald 5880 196 3,3 111 56,6 85 43,3
Mustjala vald 608 24 3,9 14 58,3 10 41,6
Orissaare vald 1642 102 6,2 53 51,9 49 48,0
Pihtla vald 1245 70 5,6 33 47,1 37 52,8
Salme vald 1062 109 10,2 31 28,4 77 70,6
Torgu vald 316 56 17,7 22 39,2 34 60,7
Valjala vald 1149 67 5,8 35 52,2 32 47,7

Linna hakkab 
kaunistama ligi 
3 km valguskette
Juba paar päeva on kesk-
linnas liikunud inimesed 
ilmselt märganud, et käivad 
ettevalmistused esimeseks 
advendiks, mil süüdatakse 
linna jõulukaunistused nii 
tänavatel kui keskväljaku 
kuusel.

Esimesel advendil, 27. 
novembril süttivad tuled 
linna vanemarhitekti Maria 
Reimali sõnul ligi kolme 
kilomeetri jagu valgusket-
tides, mis paigaldatakse 
puudele ja kombineeritakse 
ka teiste kaunistustega.

“Lisaks on teisigi detaile, 
nagu valgustatud pallid, 
valguskardinad ja muu. 
Igal aastal on võetud ees-
märgiks soetada ka mõned 
uued kaunistused, näiteks 
lisatakse ka tänavu uusi 
ehteid linna jõulukuusele,” 
kirjeldas Reimal, lisades, et 
kavas on ka mõned väikesed 
üllatused.

Jõulukuuske pole aga veel 
välja valitud, kuid ka see 
saab lähiajal selgeks.

Pamela Talzi

Ilusalong Mimoos 
alustab vanade 
tegijatega
Mõne nädala eest ilmus 
Meie Maas artikkel, et Elu 
ja Ilu salong kolib bussi-
jaama juures paiknevasse 
hoonesse, kus seni asus 
tervisesalong Karmen.

Kolm Elu ja Ilu salongi 
töötajat otsustasid jääda 
endisele rendipinnale ja 
luua oma ilusalongi, mille 
nimeks saab Mimoos. 

Uue salongi osanikud on 
juuksur Tea Tiitson ning 
kosmeetikud Liisa Tooming 
ja Kersti Luks. Salongis 
pakuvad juuksuriteenuseid 
edasi ka Kerttu Salujärv ja 
Kadi Kallas. 

Jaanuari alguses plaa-
nitakse salongile teha nä-
dalane uuenduskuur, kuid 
kolimise ajal teenuste pak-
kumine ei katke. Salong 
hakkab väiksema kollektiivi 
tõttu tegutsema ka pisut 
väiksemal pinnal, kuid asu-
koht jääb samaks. 

“Meil oli see plaan juba 
varem midagi enda oma 
luua. Kuna Elu ja Ilu oma-
nik Piret Rüütel ostis uue 
salongi, siis see oli õige 
hetk, et teha ära ka enda 
otsused – see oli asjade 
loomulik kulg,” rääkis Liisa 
Tooming. 

Kümmekond Elu ja Ilu sa-
longi töötajat kolivad uuele 
pinnale selle kuu lõpus.

“Meie eesmärk on teha 
tööd väikese, aga väga püsi-
va kollektiiviga,” põhjendas 
Tooming.

Sigrid Osa

Muusikakool 
sai hinnalise 
annetuse
Tänavu sügisel annetas Võ-
luhääle konkursi kunstiline 
juht, rahvusooperi Estonia 
solist Triin Ella koolile pia-
niino Shcröder, mis on teda 
ennast muusikuhariduses 
ja -karjääris saatnud ja toe-
tanud.

Juba möödunud sügisel, 
ikka Võluhääle konkursi ajal, 
tekkis tal mõte pakkuda oma 
isiklikku pianiinot koolile.

“Tegin toona muusika-
koolis proove ja mõtlesin 
kurbusega, et nii ilusad ja 
uhked ruumid, aga klahv-
pillid on väga kehvad,” 
meenutas Ella. 

“Kuna minul oma igapäe-
vatööks pianiinot otseselt 
vaja ei ole – saan hakkama 
helihargiga –, pakkusingi 
oma pilli Martti Nõule.”

Nõnda jõudiski väike 
pianiino mõni nädal tagasi 
Orissaarde, kus ta Ella sõ-
nul leiab kindlasti rohkem 
kasutust kui seni. Tema 
arvates on Orissaares nii 
toredad inimesed ja muu-
sikahuvilised lapsed, kes 
väärivad korralikke instru-
mente. Seetõttu polnud tal 
oma pikaajalisest kaaslasest 
kahju loobuda.

“Klahvpillid ongi meie 
nõrk koht,” ütles Orissaa-
re muusikakooli direktor 
Martti Nõu. “Teisi pille 
oleme jõudumööda suut-
nud hankida, aga klaverid 
ja pianiinod on väga kallid 
ning kasutatud pillid on 
sageli viletsas seisukorras. 
See, mille nüüd Triin Ella 
heldusest saime, on hästi 
hoitud ja töökorras. Rõõ-
mustame väga, et ta selle 
omakandi noortele loovu-
tada otsustas.”

Sirli Tooming

Eile tähistas oma 80. 
sünnipäeva kauaaeg-
ne pedagoog, endine 
Orissaare gümnaa-
siumi eesti keele ja 
kirjanduse õpetaja 
Helvi Vann, kellele 
laupäeval tegid täht-
sa sünnipäeva puhul 
ootamatu kingituse 
endised õpilased.
Ivika Laanet
ivika@meiemaa.ee 

Nimelt paigaldati õpetajale  
maja ette piduliku tseremoo-
niaga temanimeline tamme-
puust pink. 

“Ma ei oleks osanud seda 
iialgi arvata,” oli pool sajandit 
õpetajaametit pidanud Helvi 
Vann tõeliselt rõõmus ja ülla-
tunud. Laupäeva keskpäeval, 
kui väärikat sündmust peeti 
oma pere, laste ja lastelaste 
ringis, koputas uksele endine 
õpilane, praegune Muhu põ-
hikooli õpetaja Riina Hopp 
ning küsis, kas õpetaja saaks 
korraks õue tulla. 

“Panin siis mantli selga 
– õues suur kamp inimesi, 
loeti luuletusi, anti lilli ning 
inimesed vajusid äkki kahele 
poole laiali, ja seal oli pink,” 
kirjeldas Helvi ootamatut 
sündmust. 

“Kui 80-aastast on veel või-
malik millegagi üllatada, siis 
oli see ikka tõeline üllatus. Mul 
polnud õrna aimu ka,” jagas 
endine õpetaja suurt rõõmu. 
Kohal olid endised kolleegid, 

kooli direktor, oma pere, val-
lavalitsus ja muidugi ka muid 
sõpru.  

Küsimusele, millised on ta 
mälestused õpetajaametist, 
vastas Helvi, et kindlasti on 
need meeldivad ning oma õpi-
lastest on olnud tal ainult rõõ-
mu. “Ei mäleta, et keegi oleks 
halvale teele läinud,” meenutas 
ta, viidates, et see näitab seda, 
et hariduse andmise juures on 
ta olnud oluline. Õpetajaameti 
juures on väga tähtis maine. 

Helvil on kaks last, tütar 
Kariina ja poeg Marko, neli 
lapselast, kaks lapselapselast. 

Vilistlane, endine õpilane 
Indrek Aer, kes oli pingi orga-
niseerimise eesotsas, nentis, et 

pingi idee tuli mõttest, et pinke 
on ju ka teistel õpetajatel. 

“Ta oli meile väga hea õpe-
taja,” lausus Indrek, kes töö 
tõttu ei saanud ise pidulikul 
sündmusel osaleda. 

“Ta hoidis oma klassi, seisis 
alati oma õpilaste eest. Samas 
püüdis ta meid kõiki utsitada. 
Oma karismaatilisusega ning 
oskusega suhelda suutis ta läbi 
vedada ka neid, kes oleksid 
mingil hetkel loobunud,” tun-
nustas Indrek, viidates, et neil 
oli klassis üle 20 poisi ning 
õpetaja Vann oskas väga hästi 
nendega toime tulla. 

“Tagantjärele olen paljude-
ga suhelnud ja neil on olnud 
väga hea meel, et just tema 

oli meie õpetaja,” tähendas 
Indrek. Tammepuust pingi, 
mille põhikonstruktsioon on 
metallist, valmistas Ores firma 
Orissaarest. 

Orissaare vallavanem Vello 
Runthal ütles, et tal on hea 
meel, et neil vallas kodanikud 
iseseisvalt koopereeruvad ja 
kingivad oma olulistele ini-
mestele pingi. 

“Ei riik, vald ega kool ole 
suunanud seda protsessi,” ütles 
Runthal, lisades, et arvatavasti 
hiljem, pärast kooli lõpetamist 
tekib tunne, et just minu õpeta-
ja, minu klassijuhataja on tänu 
väärt, sest tänu temale, tänu 
tema vaevale sai minust just 
selline inimene. 

Endised õpilased tegid 
Helvi Vannile üllatuse

Endine õpetaja, hinnatud pedagoog Helvi Vann (esireas keskel) perega. Pink, mille organi-
seerisid Helvile endised õpilased, tegi kogu perele palju rõõmu. FOTO: Karli Kütt


